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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 08.02.2022, în şedinţa extraordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 15 din 02.02.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 15/02.02.2022. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie și WatsApp.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare cerere de finanțare și a devizului general estimative al proiectului cât și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ”Modernizare drumuri și podețe de acces ăn 

comuna Leorda, Județul Botoșani” 

2. Aprobare buget local 2022 

 

Dl. primar solicită suplimentarea ordinii de zi cu două proiete cre sunt urgente și anume: 

 

- Aprobare reziliere contract finanțare achiziție tractor 

- Actualizare deviz general proiect, indicatori economici și cofinanțare de la buget local la 

proiect obiectiv de investiții ”Construire și dotare că,in cultural în comuna Leorda, Județul 

Botoșani” 

 

Se supune la vot ordinea de zi propusă de dl. primar. Se aprobă cu un număr de 11 voturi 

pentru.  

Dl. primar roagă să fie invitată și dna. Nistor Lucia, șefa biroului contabilitate. 

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare cerere de finanțare și a devizului general estimative al proiectului cât și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ”Modernizare drumuri și 

podețe de acces ăn comuna Leorda, Județul Botoșani” 

 

Dl. Maloș – preia conducerea ședinței și dă citire proiectului de hotărâre. 
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Dl. primar- prezintă proiectul de hotărâre și precizează de ce este necesar această 

hotărâre. 

Dl. Angheluși – se știe că Guvernul a pus in aplicare acel program Anghel 

Saligny. Trebuie făcut în termenul solicitat prin adresa din materialel de ședință. 

 Dl. Grădinaru – este un proiect bun, cetățenii din comună au nevoie de acest 

cămin, dar să nu pățim ca la proiectul cu tractorul multifuncțional. Sperăm să se 

implementeze, ne-am bucura cu toții. 

  

  

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

  

  

 

2. Aprobare buget local 2022 

 

Dl. primar- prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat către toate comisiile și a primit 

avize favorabile. 

Dl. Angheluși-dorește să spună câteva cuvinte și apoi vom trece la dezbatere pe capitole. 

Cum se știe, fiecare UAT își face anual un proiect de buget. Din ce am văzut, cei reponsabili au 

respectat legislația și au căutat să respecte în totalitate. Partea de cheltuieli s-a făcut în funcție 

de banii preconizați a fi încasați. La secțiunea funcționare sunt două laturi, personal și bunuri și 

servicii. La bunuri și servicii nu am treabă. Am constatat că la unele capitole, la secțiunea 

funcționare-cheltuieli peronal s-au pus cam mulți bani și doresc să propun căteva modificări. 

De exemplu, capitol ordine publică, avem un angajat și unul liber. Probabil până la urmă vom 

angaja o nouă peroană. De aceea propun, văzând obiectivele în derulare la culte, să trecem de la 

cheltuielile de personal să dăm la culte. Un alt exemplu, este biblioteca.  

Dl. Grădinaru- doresc să fac o paranteză și chiar o completare la ceea ce a spus dl. 

Angheluși. Se mai pot pune niște bani la culte și de la consumul de carburant. Acolo, la 

consumul de carburant în cele 5 capitole, s-au prins cam mulți bani, 97.000 lei.  

Dl. primar- acele sume nu reprezintă doar carburant. Acolo intră  reparații buldo, reparații 

camionetă și altele.  

Dl. Grădinaru- rog pe dna. contabilă să ne spună ce lege a aplicat și cum a calculat acest 

consum de combustibil. Ar fi bune să o invitați și pe dumneaei. 

Dl. primar-discutăm de prevederi, nu de bani. Este vorba de prevederi la buget. 

Dl. Grădinaru-trebuie să facem economie. Vă mulțumesc. 

Dl. Maloș-se trece la dezbaterea bugetului pe capitole.  Este invitată și doamna Nistor-șef 

birou contabilitate, pentru a explica modul de întocmire a begetului și sumele prinse în acesta. 

Se începe cu cap. 51 

Dna. Nistor – bugetul se fundamentează pe cele două secțiuni, funcționare și dezvoltare, 

în funcție de sumele primite de la buget și veniturile proprii realizate în anul anterior. 
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Pe partea de salarii, pentru anul 2022 și propuneri pentru 2023-2025, a fost fundamentat 

ținând cont de statul de funcții, organigrama și pentru cele 4 posturi vacante- 1.019 mii lei, 

bunuri și servicii 265.000 lei unde s-a ținut cont de strategia de dezvoltare, planul de achiziții, 

contractele de prestări servicii existente pentru buna funcționare a primăriei, de necesarul de 

materiale pentru 2022. Nu este mai mare decât cel aferent anului 2021. Suma totala cap. 51, 

partea de funcționare este de 2.009 mii lei. 

Discuții: 

Dl. Grădinaru-avem prinși 2.000 mii lei pentru carburanți și lubrefianți. Cum ați stabilit 

această sumă. 

 Dna. Nistor-această sumă este pentru cositorile din UAT, carburant pentru drujbă. 

Dl. Grădinaru-cum ați stabilit acastă suma, cum a-ți ajuns la ea? Ați analizat o lege sau 

suma est cum ați considerat dumneavoastră? 

Dna. Nistor- eu nu pun sume cum consider eu.. Nu eu propun bugetul local, ci ordonatorul 

de credite. S-a analizat consumul anului anterior și a fost folosit ca punct de plecare. 

Dl. Grădinaru-este greșit. Poate ne spune dl. primar? 

Dl. primar-este o prevedere. 

Dna. Nistor-haideți să împărțim suma la cantitate de benzină, la prețul benzinei, și 

calculăm de căte ori cosim, etc. Am stabilit în funcție de consumul unei cositori și a unei 

drujbe. 

Dl. Grădinaru-există o lege și un normativ. Eu nu am primit spre consultare vreun mod de 

calcul sau în baza cărei legi s-a făcut. 

Dna. Nistor-trebuia să solicitați informații dacă nu vă este clar înainte de a dezbate acet 

buget în ședință. Inclusiv puteați cere informații și în perioada cât a tat în consultare publică. 

Dar nu ați făcut acest lucru. 

Dl. Grădinaru- spune că de cât ori întreabă ceva nu i se răspunde. Este trimis la 

ordonatorul de credite.  A făcut precizarea că există sume prinse pentru carburant și la celelalte 

capitole și ar vrea să dicute acum, să nu mai revină mereu la același lucru. 

Dna. Nistor-pe mine nu m-ați întrebat niciodată nimic și nu pe mine trebuie să mă 

întrebați. 

Dl. Angheluși-este corect, a fost luat în calcul consumul de anul trecut. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 54-rezervă bugetară 

Dna. Nistor-aici am pus suma de 20 mii lei cf. art. 36 din Legea 273/2006, procent de 

până la 5%. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 
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Cap. 61  

Dna. Nistor – avem propuneri de credite bugetare pentru salarii, pază și situații de urgență, 

inclusiv cheltuieli materiale în caz de situații de urgență. Am bugetat și postul vacant la situații 

de urgență, care va fi scos la concurs-suma de 108 mii lei iar pentru chelt. materiale suma de 45 

mii lei. Aici cuprinde uma de 20 mii lei pentru carburanți în caz de situații de urgență și suma 

de 20.000 lei pentru materiale antiderapante, materiale necesare pentru dezăpezire și alte ituații 

de urgență. Nu avem cum să prevăd exact cât mi-ar trebui. Noi prindem niște sume dar nu 

suntem obligați să le cheltuim. Poate nici nu vom putea să le cheltuim dacă nu o să le avem. 

Veți primi și contul de execuție și veți vedea că nu ne-am hazardat în a face cheltuieli 

inutile și nereale. 

Total sumă cap. 61 – 161.000 lei. 

Discuții: 

Dl. Grădinaru- ați avut în vedere și carburantul care s-a cumpărat pentru ituații de urgență 

în luna decembrie și care nu s-a consumat în totalitate? 

Dna. Nistor - bineînțeles. Încă nu am cumpărat nimic. Dpcamdată am mai avut cei 

achiziționați anul trecut. Nu înseamnă că mâine cumpărăm. Vine trim IV, când vom fi obligați 

să cumpărăm. Dar acum, nu s-a cumpărat nimic. 

Dl. Grădinaru-la fel, este un normativ care stabilește cum se calculează. 

Dna. Nistor- atunci când vine Curtea de conturi să ne verifice, ne verifică după normative. 

Nu trebuie să ne abatem de la el. Fiecare consum înregistrat este făcut conform acestor reguli. 

Dl. Grădinaru- care este acest act? 

Dna. Nistor-trebuia să cereți precizări înainte de a ajunge la aceasă dezbatere. 

Dl. Grădinaru-știți prea bine  căte v-am cerut dumneavoastră dar nu mi-ați dat. 

Dna. Nistor- m-ați acuzat de foarte multe lucruri. Eu nu am dreptul sp vă dau 

dumneavoastră nici o informație fără ca acest lucru să mi se ceară de către ordonatorul de 

credite. Vă adresați lui și dacă este sarcina mea de serviciu vă dau informația și dacă nu, vă dă 

cel care este în drept. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru și 3 abțineri. 

 

Cap. 65 - Învățământ 

 

Dna. Nistor – am primit sume defalcate din TVA, 152.000 lei. Noi am pus 198.000 lei. 

Aici sunt cuprinși bani pentru naveta cadre didactice și 6.000 lei pentru obiecte de inventar. 

Suma totală cap. 65 – 303.000 lei 

 

Discuții: 

Dl. Angheluși – sunt cheltuieli justificate. 

Dl. Grădinaru – legat de apă, canal și salubrizare. Avem acolo prinși 2 mii lei. Aici intră și 

apa de la izvor, care a curs fără rost, doar să de-a bine la populație? 

Dl. Drețcanu-dar nu curge de luni de zile. 

Dl. Grădinaru-acum nu mai curge, este adevărat. Dar la ziua comunei? 
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Dna. Nistor – probabil din punctul dumneavoastră de vedere, de consilier local, mai 

frumos era șerpăria care era acolo decât ce este acum, nu? Era mai frumos, nu? 

Dl. Drețcanu-atunci când curgea putea să se folosească de apă toată lumea de pe stradă 

sau un copil venea și lua o gură de apă. Nu venea dl. Dulgheru să ducă apă acasă la el. 

Dl. Grădinaru – Credeți că este normal să dai drumul la apă care este plătită de Școală? 

Dna. Nistor-nu este plătită de școală. 

Dn. primar- nu este plătită de școală ci de primărie. 

Dl. Grădinaru-asta spuneam și eu, plătită din bugetul local. 

Dl. Drețcanu-dar apa care curge la fântânile arteziene din oraș cine o plătește?  

Dl. Angheluși-aia este altă apă. 

Dl. Grădinaru-nu vă place că vă spun. Faceți risipă. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru 

 

Cap. 66  - asistenți comunitari 

Dna. Nistor-aici banii vin de la DSP. Avem bugetat încă un post de asistent comunitar-

132.000 lei. Se cheltuie în funcție de câți bani vin. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru. 

 

Cap. 67 – cultură, culte 

Dna. Nistor –aici avem: 

  

salarii 56.000 lei 

culte 20.000 lei 

materiale 1000  

Total 77.000 lei.  

O să mă întrebe dl. Grădinaru cum am stabilit suma de 1000 lei: pentru iluminat, igienă, 

curățenie. Dacă nu se vor cheltui vor fi regăsiți. 

Dl. Grădinaru-dacă nu îi cheltuim de ce să îi pridem dacă nu ne trebuie. 

Dna. Nistor – ne vom muta într-un spațiu ce ține de acest capitol și asta presupune 

cheltuieli legate de acest aspect. 

Dl. Grădinaru-legat de acest capitol.  Știm prea bine că dl. Sumanaru nu a făcut tot timpul 

treaba de bibliotecar. A stat doar în birou la primărie. Propun ca banii de la salarii să fie puși la 

culte, deoarece eu nu văd rostul de bibliotecar. De ce? Avem o bibliotecă și vine lumea la 

bibliotecă. Să-î punem în altă parte. 

Dl. Angheluși-oricât îmi doresc să se pună bani la culte așa cum am propus mai devreme, 

de aici nu se poate. De la acest capitol nu se poate. O să trebuiască să încadrăm pe cineva 

neapărat. 
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Dna. Nistor-de la culte nu a venit nimeni să facă vreo solicitare într-o lună de zile. Nu 

avenit nimni să spună ca la o anumită parohie are nevoie de o sumă să facă un lucru. 

Dumneavoastră dle. Grădinaru pentru ce, cereți bani la culte? Ași vrea și eu să știu. 

Dl. Grădinaru – sunt 2 obiective începute și nu sunt terminate. 

Dna. Nistor- pentru obictivul pentru care s-a dat miliarde de lei și nu s-a făcut decât o 

fundație? Am dat bani pentru culte. Cu un miliard de lei la noi s-a făcut o anexă și acolo doar o 

fundație. 

Dl. Grădinaru – să nu mai dezgropăm morții. Au fost preoți care au cerut pntru sisteme de 

alarmare. La cîți ați dat? 

Dl. primar- atâția bani au fost și au fost dați la parohia cea mai săracă. La casa praznicală 

de la Leorda, vă spun că a fost încheiat un contract unde și Consiliul local a plătit mulți bani și 

nu s-a realizat mare lucru. Asta se datorează proastei gestionări a banului public de către ci 

cărora li s-a dat. Au lucrat la casă inclusiv oameni de la primărie, care au venit voluntari și 

preotul spunea că îi plătește. 

Dl. Grădinaru-când s-au dat acei bani erați consilier local. Ați spus atunci aceste lucruri? 

Dl. primar- eu am lăsat ordonatorul de credite să își facă treaba, nu stăteam toată ziua să-l 

filmez! Vom da bani la biserică când vom vedea că este implicată în construcția unui obiectiv. 

 Dl. Grădinaru- am propus amendament. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot capitolul în forma propusă. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru și 3 abțineri. 

 

Cap. – asistență socială 

Dna. Nistor – sunt prinși bani pentru salarii, îndemnizații persoane cu handicap și pentru 

ajutor încălzire cu lemne, salarii și chelt. materiale centru de zi.  

Total suma capitol 1029 mii lei. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 70 – gospodărire comunală 

Dna. Nistor- propunem partea chelt. salariale 276 mii lei, chelt mat. 128 mii lei, iluminat 

72 mii lei, 6000 lei carburanti și 40 mii lei buna funcționare. La carburanți sunt drujble și 

cositorile din primărie. 

Suma totală 404 mii lei. 

Dl. Grădinaru-prindem tot timpul bani pntru cositori și drujbe.  

Dna. Nistor- credeți că nu ar trbui să prindem. Nu pot folosi șanțuri în comună și să 

plătesc de la alt capitol. 

Dl. primar- nu înțelege dl. Grădinaru acest lucruri. 

Dna. Nistor- cred că după atâția ani de consilier trebuie să știe. 

Dl. Angheluși- sunt doar prevederi, nu neapărat se vor cheltui. Noi trebuie să avem 

prevederi. Nu sunt mai multe posturi la gospodărire? 
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Dna. Nistor- nu. Enumeră pe toți salariații. Postul la care se referă dl. Angheluși este la alt 

compartiment. 

Urmează o serie de discuții greu de reprodus. 

 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 74 – salubrizare 

 

Dna. Nistor-am bugetat suma de 206 mii lei. 

Dl. primar- ce bani vom auna  nu ne vor ajunge să plătim gunoiul. Vom fi nevoiți să 

plătim diferența tot din bugetul local. 

Dna. Nistor- când se va mai dori să facem curățenie prin diferite locuri, cimitir și altele, se 

vor plăti tot din bugetul local. O să trebuiască să avem bani, nu? Nu avem voie să spunem că 

trebuie și educație făcută cetățenilor. Doar primăria trebuie să facă! 

Dl. Angheluși -  acum câțiva ani nu aveam oameni așa de mulți și nu aveam cimitire în 

comună? 

Dna Nistor- noi ne furăm căciula singuri dl. Grădinaru. Trimitem sesizări, ei vin și ne dau 

amenzi pe care tot din bugetul local se vor plăti! Nu din alți bani, să știți. 

Dl. Grădinaru-responsabilul pe mediu va răspunde. Dna. contabilă, ați spus că cetățenii 

sunt necivilizați. 

Dna. Nistor-nu am spus acest lucru. Am spus că trebuie să le spunem cum se procedează 

legat de gunoi. Nu vă permit să îmi puneți vorbe în gură ți să mă acuzați de alte treburi 

neadevărat. 

Dl. Grădinaru- sunteți la al III-lea mandat. Nu știați că cimitirele sunt în proprietatea 

comunei Leorda? Nu puteați să faceți o rampă împrelmuită, cu beton și două tomberoane și să 

vedeți unde se v-a duce gunoiul. Luați și vă faceți treaba. 

Dna. Nistor- dar dumneavoastră ca, consilier ce trebuie să faceți? Doar să reclamați? Doar 

să filmați și nu aveți voie să faceți nimic, nu? 

Dl. Grădinaru-trebuie să asigurați tot ce trebuie pentru colectarea gunoiului. Dacă 

cetățenii au unde să pună gunoiul o să-l pună. Dacă nu au. unde să-l ducă? Faceti-vă treaba. 

Dl. Angheluși-din câte știu eu și vă cunosc, doar de vreo 3 ani sunteți cu biserica. Înainte 

nu prea rupeați ușa bisericii, dle. Grădinaru. 

 

Iarăși o serie de discuții contradictorii greu de reprodus. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

 

Cap. 84 –Drumuri 

Dna. Nistor – total suma de 338 mii lei. 
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Dl. Angheluși-la fel ca și la celelalte capitoel, sunt prevederi. 

Dl. Grădinaru-cum ați stabilit carburantul aici? 

Dna. Nistor-sunt economist, nu contabilă. Pentru acești carburanți calculăm în funcție de 

numărul de ore posibil de funcționare și consumul stabilit prin norme. 

Dl. Grădinaru-puteți să îmi spuneți câte ore a funcționat buldo anul trecut? 

Dna. Nistor-puteam să vă spun înainte de această ședință, nu acum. 

Dl. primar- am dat răspuns cum trebuie. 

Dl. Grădinaru- cum lucra buldo la școală atât timp cât avem contract cu altă firmă? Nu are 

ce căuta acolo. 

Dl. Angheluși-dle. președinte, vă rog să eliminați dialogul. 

Dl. primar- dle. Grădinaru, dacă considerați că am furat ceva, dumneavoastră și ajutorul 

dumneavoastră, sunt organe competente care mă pot verifica. Însă u din păcate pentru voi, nu 

am furat nimc. Spre deosebire de dumnevoastră, care ați luat ușa de la biserică. 

Dl. Grădinaru- de ce mi-a dat ușa preotul din sat? Întrebați preotul de ce mi-a dat-o. A 

spus că în cazul în care se face o magazie și dacă dl. primar v-a da niște materiale. Am să aduc 

acea ușă de care tot vă legați. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru și 3 abțineri. 

 

Cap. 51- Dezvoltare 

Dna. Nistor – propuse următoarele obiective investiții: construire sediu primărie, mașina, 

aparatură informatică, PUG. 

Total suma propusă de 725 mii lei, din excedentul anilor precedenți. 

Dl. Grădinaru- vreau să întreb pe dna. contabilă de o cheltuială. 

Dna. Nistor-doamna economistă, vă rog. Nu sunt contabilă. 

Dl. Grădinaru-dna. contabilă, la aparatură informatică avem 25 mii lei. Pentru ce sunt? 

Dna. Nistor-calculatoare, imprimante și multifuncțional. 

Dl. primar-facem prevederi!! Dacă nu sunt bani nu putem cheltui, nu? 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 61 – 8 mii de lei aparat pntru respirat, impus de Sit. de urgență. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Învățământ 

Dna. Nistor-finalizare reparații capitale la Sc. nr. 2 LEORDA, și anume: reparație 

capitală, construire clădire anexă, centrală termică, magazie de lemne, amenajare teren de joacă 

dotat cu echipament, amenajare căi de acces. Nu scrie nicăieri că acel constructor, trebuie să ne 

facă nouă defrișări, îndreptare de teren și altele. Este cale de acces, nu curtea acelei școli.  
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Total sumă 223,42 mii lei din excedent. 

Dl. Grădinaru- ați menționat că nu este prins în proiect defrișarea și restul. Dar să 

pregătească terenul pentru turnare trotuare are voie? Are voie buldo de la primărie cu om? Nu 

este obligația mea ca primărie să-i asigur scule și altele. 

 Discuții contradictorii greu de reprodus. 

Dl Angheluși- limitați cuvântul vă rog!! Aveți acest drept. Nu sunt ogligat să ascult toate 

balivernele dlui. Grădinaru. 

Dl. Grădinaru-dacă nu vreți să le ascultați, puteți ieși afară. 

Dl. Angheluși- nu eu trebuie să ies afară! 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 67- investiții culte, sport 

Dna. Nistor-prezintă obiectivele, suma totală de 60.000 lei din bugetul local. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

 Cap. 70- Gospodărire comunală-dezvoltare 

 

Dna. Nistor – avem obiectiv rețea gaz, iluminat public inteligent, extindere rețea de 

iluminat public. Se dorește extinderea rețelei. 

Dl. primar- sunt cetățeni în comună care nu beneficiază de lumină stradală și ne dorim să 

facem o extindere. 

Dna. Nistor – prezintă mai departe obiectivele. 

Total suma 150000 lei din bugetul local și 357000 lei din excedent. 

Dl. Grădinaru-legat de achiziționarea autospecialei de vidanjare fose septice. Ați prins 

acest obiectiv, știți că am mai avut discuție pe această temă, dacă tot l-ați prins este electoral 

sau doar așa.  Trebuie înființat un serviciu separat, cu cod CAEN. 

Dl. primar- o să le avem, cînd vom avea lista aprobată. Nu pot scoate avize înainte, orice 

aviz trebuie plătit. O sa vedeși că nu suntem singura primărie cu diferențe foarte mari ne nivel 

și sunt necesare multe repompări. Nova apa serv nu v-a prelua niciodată instalațiile acestea, 

trebuie foarte multe pompe pe acest traseu. O stașie de epurare de unde să cari, este mult mai 

bună. Au mai fost miniștri, să știți că ne-au dat dreptate. 

Dl. Grădinaru- o mică precizare, v-ași gândit unde o să amplasați aceste fose? 

Dl. primar- la timpul potrivit, să ajungem până acolo. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 84 – Drumuri și poduri 

Dna. Nistor-avem obiective ce trebuiesc finalizate-avize: suma totală 94,22 mii lei. 
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Dl. Grădinaru-ași vrea să întreb ceva. De ce nu mă lăsați. La pct-ul 3 avem achiziționare 

trqctor. La următorul proiect ni se cere rezilierea acelui contract. De ce reziliați? 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Se supune la vot proiectul de buget în ansamblu pe funcționare și dezvoltare, pentru 

anul 2022. 

 

Dl. Grădinaru-de unde avem acel deficit? 

Dna. Nistor- este de la secțiunea de dezvoltare, de acoperit din excedent. 

 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru și 2 abțineri. 

 

 

Se supune la vot proiectul de buget pentru anul 2022 pentru venituri proprii. 

 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru și 3 abțineri. 

 

Aprobarea utilizării sumei de 2187,64 mii lei din excedetul buget local ani anteriori 

pentru finanțarea chlt. secțiunii de dezvoltare 

 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru și 3 abțineri 

 

Aprobare listei de investiții 2022 

 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi. 

 

Aprobarea plăților pentru obiectivele de investiții de la cap. învățământ de către 

cumuna Leorda 

 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi. 

 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

 

3. Aprobare reziliere contract finanțare achiziție tractor 

 

Dl. primar- prezintă proiectul. Legat de acest proict, am avut contract semnat cu AFIR-ul, banii nu 

se pierd, însă trebuie să-l reziliem. Nu am plătit nimic la acest proiect, nici măcar consultații. Vom 

introduce din nou să semnăm. A fost scos de 3 ori și de fiecare dată a crescut prețul. S-au înscris 

însă nu vin să facă ofertă. Se va cumpăra până la urmă, deși există voci care spun că nu se face. 

Am mesr și pe ieftin cum spunea dl. Grădinaru, însă nici așa nu a venit nimeni. Vom lua mai 

puține accesorii la el.  



11 

 

Dl. Grădinaru- sunteți sigur că nu s-au cheltuit nici un ban? Eu am cerut contractul dar nu 

mi s-a dat. 

Dl. primar- orice solicitare mi-o adresați mie și vă răspund. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

4. Actualizare deviz general proiect, indicatori economici și cofinanțare de la buget local la 

proiect obiectiv de invstiții ”Construire și dotare că,in cultural în comuna Leorda, Județul 

Botoșani” 

 

Dl. primar- a fost prinsă cofinanțarea, dar nu era în titlul hotărârii vechi. Așa doresc cei care îl 

analizează. Sperăm să intre și acesta căât mai repede la finanțare. 

Dl. Grădinaru- să de-a bunul D-zeu să se realizeze, nu ca branșarea sălii de sport la centrală de 

încălzit. În fiecare an prindem și nu se face. Sper să se facă, este necesar și trebuie acest lucru. 

Dl. primar- branșarea sălii este făcută. Lucrarea este făcută însă trebuie să aducă proictul și apoi 

luăm autorizațiile necesare. 

 

Dl. Grădinaru- la diverse. 

Dl. Maloș-nu avem diverse. 

Dl. Grădinaru-nu avem dreptul să aducem în consiliu mesajele cetățenilor? Eu doresc să transmit 

niște mesaje. Dle. primar, legat de microbuzul școlar. Nu a circulat.  Am înțeles că de astăzi 

funcționează. Spuneați că din cauza unui consilier local a fost oprit. 

Dl. primar- așa cum am mai spus, microbuzul a fost dat spre folosință gratuită școlii. Nu s-au dus 

pănă ieri să schimbe certificatul de înmatriculare, deși am încercat să-i ajut.  

Dna. Magda-nu mai mințiți dle. primar. 

Dl. primar- nu mint deloc. 

Dl. Grădinaru- în hotărâre ați menționat dacă are sau nu autorizație de funcționare? 

Dl. primar- nu trebuia să trec acest lucru. 

 

  

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

MALOȘ VALERIAN                        LUNGU CORNEL 


